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Underskrifter

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av
beslutsprotokoll. Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09
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Närvarande

Beslutande

Erik Pelling (S), ordförande
Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande
Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande
Therez Almerfors (M)
Erik Dagnesjö (S)
Christopher Lagerqvist (M)
Eva Christiernin (S)
Ulrik Wärnsberg (S)
Stefan Hanna (-)
Rickard Malmström (MP)
Tobias Smedberg (V)
Jonas Segersam (KD)
Hanna Victoria Mörck (V)
Maria Patel (S), tjänstgörande ersättare
Kent Kumpula (SD), tjänstgörande ersättare §§ 43–63
Eva Moberg (KD), tjänstgörande ersättare § 64

Ej tjänstgörande ersättare

Mats Gyllander (M)
JennieClaesson (L)
Linda Eskilsson (MP)
Madeleine Andersson (M)
Pavlos Cavelier Bizas (S)
Jonas Petersson (C), deltar på distans
Helena Nordström Källström (MP)
Karolin Lundström (V)
Eva Moberg (KD)§§ 43–63

Övriga närvarande

Joachim Danielsson, stadsdirektör §§ 50–64, Ingela Hagström, utvecklingsdirektör och
biträdande stadsdirektör, Ola Hägglund, ekonomidirektör och biträdande
stadsdirektör, Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör, Marta Tiberg,
kommunikationsdirektör, deltar på distans §§ 43–63, Åsa Nilsson Bjervner, kanslichef,
deltar på distans, Christian Dahlmann, enhetschef, Lena Grapp, stadsjurist §§ 53–64,
Isabelle Waldenvik, presschef, deltar på distans, Emma Lillskogen, enhetschef, deltar
på distans, Eva Hermansson Flodin, finanschef, deltar på distans §§ 48–55, Elin Belleza,
utredningsingenjör, deltar på distans § 49, Anton Berg, utvecklingsledare, deltar på
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distans § 49, Alva Herdevall, projektledare, deltar på distans §§ 59–63, Stefan Unnevall,
enhetschef, deltar på distans § 59, Anders Fridborg, säkerhetschef, deltar på distans §§
59–64, Johan Elfström, planarkitekt, deltar på distans §§ 59–63, Gabriella Burel,
projektledare §§ 59–63, Camilla Hanke Sönnerqvist, strategisk samhällsplanerare,
deltar på distans § 59,Mario Rivera, strategisk samhällsplanerare, deltar på distans §
63, Jenny Viström, utvecklingsledare, deltar på distans §§ 63–64, Johanna Thorpe,
utvecklingsledare, deltar på distans §§ 63–64, Sofia Westring, enhetschef, deltar på
distans §§ 63–64, Norea Forsman Olsson, utvecklingsledare, deltar på distans §§ 63–64,
Ida Wiking, utvecklingsledare, deltar på distans §§ 45–48, 63–64, Josefin Lindström,
nämndsekreterare, Susanne Eriksson (S), politisk stabschef, Sara Elingfors (M), politisk
sekreterare, deltar på distans §§ 45–64, Sara Hägerström (M), politisk sekreterare,
deltar på distans §§ 59–61, Joakim Holmertz (C), politisk sekreterare, deltar på distans
§§ 59–61, Filip Dumanski (KD), politisk sekreterare, deltar på distans § 59, Felix
Knutsson (S), politisk sekreterare, deltar på distans §§ 59–63, Mattias Jansson (SD),
politisk sekreterare, deltar på distans, Dawn Anthony (V), politisk sekreterare, Sophia
Södergård (V), politisk sekreterare, Stina Bergström (MP), politisk sekreterare.
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§ 43

Val av justerare samt justeringsdag

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

att uppdra till Fredrik Ahlstedt (M) att justera protokollet tillsammans med
ordförande Erik Pelling (S) den 15 mars2022.
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§ 44

Fastställande av föredragningslista

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att fastställa föredragningslistan med tillägg av beslutsärendet Inriktning
avseende Uppsala kommuns agerande med anledning av kriget i Ukraina,

2. att anmäla initiativärende från Tobias Smedberg (V) om att låta kommunens
anställda gå på mammografi på betald arbetstid, samt

3. att Anmälningsärenden utgår.
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§ 45

Uppföljning av budget för

exploateringsprojekt per november 2021

KSN-2019-03709

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att godkänna uppdaterad prognos för samtliga projekt inom mark- och
exploateringsverksamheten enligt ärendets bilaga 1 och 2,

2. att godkänna upprättade avvikelserapporter med tillhörande åtgärdsförslag
enligt ärendets bilaga 3, samt

3. att godkänna nya budgetar för projekt (markerade med B) och för projekt
startade under 2021(markerade med B, nytt projekt) i enlighet med ärendets
bilaga 1.

Sammanfattning

Kommunstyrelsen beslutade den 12 februari 2020 (§ 3), att anta budgetar för samtliga
exploateringsprojekt. I samma beslut antogs också formen för den uppföljning och
rapportering som ska ske för varje projekt.

Uppföljning av projektens budgetar sker tre gånger per år, i samband med den
ordinarie delårsuppföljningen. Vid uppföljningen ska avvikelser från beslutade
budgetar redovisas i form av avvikelserapporter alternativt nya budgetbeslut,
beroende på avvikelsens storlek. Avvikelserapporterna ska innehålla förklaringar till
avvikelserna och en beskrivning av genomförda och planerade åtgärder för att
motverka eller kompensera för ytterligare avvikelser. I detta ärende är utgångspunkten
de budgetar som tidigare har beslutats för respektive exploateringsprojekt, jämfört
med prognoser utförda vid den ordinarie tertialuppföljningen per 26 november 2021.

Beslutet fattas med stöd av kommunstyrelsens beslut 12 februari 2020 (§ 3).

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 31 januari 2022
Bilaga 1, Budget för samtliga pågående projekt
Bilaga 2, Nedbruten budget för projekt på kommunal samt privat mark
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Bilaga 3, Avvikelserapporter med åtgärdsförslag

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar att projektet Norra Hovstallängen avbryts.

Kent Kumpula (SD) yrkar att Fredrik Ahlstedts (M) yrkande i kommunstyrelsens
arbetsutskott bifalls, avseende att avbryta projektet på Norra Hovstallängen, samt att
projektet Gottsunda stadsnod avbryts, och i andra hand att den reviderade försämrade
projektekonomin inte godkänns.

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till M:s yrkanden och avslag på de planer som berör
spårväg samt den hårda planerade bebyggelsen i södra Uppsala stad.

Beslutsgång

Ordföranden ställer först Fredrik Ahlstedts (M) ändringsyrkande mot avslag och finner
att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordföranden ställer därefter Kent Kumpulas (SD) ändringsyrkande mot avslag och
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordföranden ställer sedan Stefan Hannas (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att
kommunstyrelsen avslår detsamma.

Slutligen ställer ordföranden mark- och exploateringsutskottets förslagmot avslag och
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M)och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedts (M) yrkandemed motiveringen:

Moderaterna och Kristdemokraterna har hela tiden påtalat det olämpliga i att
bygga en skola bara meter från en av Uppsalas mest trafikerade korsningar. Såväl
trafiken som luftkvaliteten riskerar att innebära stora problem.

Skolan borde sedan länge ha påbörjat att uppföras på annan central plats. Vårt
förslag var till en början Polacksbacken och gamla S1, något vi fick rätt i när nu en
gymnasieskola ska etableras där.

Kent Kumpula (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för sitt eget yrkandemed
motiveringen:

Det är anmärkningsvärt att man fortsätter plöja ner pengar i spårvagnsprojektet
trots att man inte har fått något annat än nonchalans som svar på det "avtal" styret
tror att man har kring medfinansiering och fyrspår. Utan dessa pusselbitar blir inte
bygget komplett eller i värsta fall enormt mycket dyrare än beräknat, om man har
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tänkt finansiera allt utan stöd från staten. Det enda ansvarsfulla oavsett om man är
för eller emot spårväg, vore att som minst hålla i handbromsen tills man har fått
finansieringen bekräftad och en motpart till ett fyrspårsavtal som faktiskt erkänner
avtalet och bekräftar att det kommer att hållas.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:

Det är ett mycket omfattande underlag och berör både mycket stora ekonomiska
värden och omfattande projekt som starkt berör Uppsalaborna under lång tid
framöver. Jag yrkade avslag på en så hög exploatering som planeras i Uppsala stads
södra stadsdelar. Jag yrkar också avslag på alla omfattande projekt som berör
etablering av spårväg i Uppsala stad. Jag yrkade också bifall till Moderaternas
yrkande om att projektet norra Hovstallängen avbryts.
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§ 46

Arrendeavtal för byggetablering inom
Rosendal med Akademiska hus AB

KSN-2015-2274

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna arrendeavtal mellan Uppsala kommun och Akademiska Hus AB
(organisationsnummer 556459–9156), bilaga 1, under förutsättning att avtalet
godkänns av bolaget.

Sammanfattning

Stadsbyggnadsförvaltningen har identifierat ett behov av att omförhandla det i
Rosendal befintliga arrendeavtalet med Akademiska Hus AB. Anledningen är att
behovet av mark för bodetableringar har minskat.

Det nya avtalet avser mark på fastigheten Kåbo 1:20, vilken ägs av Akademiska Hus AB.
Den arrenderade marken ska i sin tur arrenderas ut till byggherrar som ska bygga
bostäder i Rosendal. Marken ska användas till byggetablering.

Därför föreslår stadsbyggnadsförvaltningen att kommunstyrelsen godkänner
arrendeavtalet mellan Uppsala kommun och Akademiska Hus AB.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 1 februari 2022
Bilaga 1, Arrendeavtal mellan Uppsala kommun och Akademiska Hus AB

Beslutsgång

Ordföranden ställer mark-och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner
att kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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§ 47

Projektdirektiv Uppsala Business Park

KSN-2021-03437

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att godkänna projektdirektiv för Uppsala Business Park enligt ärendets bilaga
1, samt

2. att godkänna utredningsbudget för Uppsala Business Park enligt ärendets
bilaga 1.

Sammanfattning

Stadsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag till projektdirektiv för att,
tillsammans med fastighetsägarna i området, genomföra stadsutveckling av Uppsala
Business Park. Utvecklingen utgår från det vinnande bidraget i en genomförd
arkitekturtävling som låg till grund för beslut om planbesked för Fyrislund, 28 januari
2021, §17.

Utvecklingen ska möjliggöra för cirka 12000 nya arbetsplatser inom, i huvudsak, Life
Science. Kommunen kommer också genomföra en omfattande utbyggnad av allmän
plats i form av nya gator, torg och parker.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 1 februari 2022
Bilaga 1, Projektdirektiv för Uppsala Business Park

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar, med instämmande av Jonas Segersam (KD)och Kent
Kumpula (SD)att ”där resor med bil endast uppgår till 25 procent av alla resor" på
sidan 5 under punkt 2 stryks.

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till mark-och exploateringsutskottets förslagtill beslut.

Beslutsgång

Ordföranden ställer Fredrik Ahlstedts (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag och
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.
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Därefter ställer ordföranden mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M)och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för sitt eget yrkandemed motiveringen:

Att kunna resa med bil är nödvändigt för många av kommunens invånare som inte
bor i den centrala stadskärnan men ändå vill utnyttja de tjänster och kulturutbud
som staden erbjuder. Att jaga bilar och inte utsläpp är felriktad energi därför
reserverar vi oss till förmån för:

Att ”där resor med bil endast uppgår till 25 procent av alla resor" på sidan 5 under
punkt 2 stryks.

Kent Kumpula (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för sitt eget yrkandemed
motiveringen:

Det är helt fel tidsålder att begränsa biltrafiken för framtida projekt, och såpass
kraftigt som att endast 25% av resorna ska genomföras med bil.
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§ 48

Återrapportering statsbidrag från
Socialstyrelsen 2021

KSN-2021-00958

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

att godkänna föreslagen återrapportering av effekter av statsbidrag från
Socialstyrelsen 2021 enligt ärendets bilaga 1.

Sammanfattning

Socialstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att genomföra en satsning på sociala
insatser för barn och unga i utsatta områden under åren 2021–2023. Syftet med
statsbidraget är att minska risken för barn och unga att dras in i eller på andra sätt
drabbas av kriminalitet. Totalt uppgår satsningen till 250 000 000 kronor för 2021 och
medlen har fördelats till kommuner som omfattas av polismyndighetens lägesbild över
utsatta områden.

Uppsala kommun har använt 7287841 kronor av de rekvirerade medlen (8 052000
kronor) för insatser i Gottsunda utifrån statsbidragets syfte. Insatserna ger utökat stöd
till barn och unga i olika åldersgrupper samt stärker samverkan mellan olika aktörer.
Medlen har använts av arbetsmarknadsnämnden (1432841 kronor) och
socialnämnden (5855000 kronor).En summa om 764159 kronor har inte använts som
planerats och återbetalas till Socialstyrelsen.

En återrapportering av resultat och bedömda effekter har gjorts utifrån
kommunstyrelsens beslut 12 maj 2021, och redovisas i bilaga 1.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 2 februari 2022
Bilaga 1, Återrapportering av effekter av statsbidrag från Socialstyrelsen 2021

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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§ 49

Remisshantering av förslag t ill avfallsplan

KSN-2022-00528

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att remittera samt ställa ut förslag till avfallsplan –program för cirkulärt
Uppsala utan avfall, bilaga 1, med tillhörande handlingsplan för avfallsplan,
bilaga 2, under perioden 15 mars till den 1 maj 2022,

2. att lägga till Handelskammaren i Uppsala län som remissinstans, samt
3. att bjuda in berörda nämnder och bolagsstyrelser till politisk

beredningskonferens den 3 maj 2022, samt
4. att lägga till HUS -Hyresgästföreningen för Uppsala studentbostäder,

Studentnationernas bostadsstiftelser*, Uppsala universitets förenade
studentkårer, Ultuna studentkår och veterinärmedicinska föreningen som
remissinstanser.

Sammanfattning

Mot bakgrund avatt nu gällande Avfallsplan för Uppsala kommun 2014–2022 löper ut
har Uppsala Vatten och Avfall AB utarbetat förslag på ny avfallsplan, i enlighet med
bolagets ägardirektiv. Förslag till Avfallsplan –program för ett cirkulärt Uppsala utan
avfall, tillhörande Handlingsplan för avfallsplan och tillhörande bilagor utgör
kommunens avfallsplan enligt Miljöbalken och Naturvårdsverkets föreskrifter.

Enligt gällande lagstiftning och förordningar ska förslag till ny avfallsplan remitteras till
externa parter och ställas ut för allmänheten. Kommunen avser därför att remittera
förslagen till fastighetsinnehavare, myndigheter samt representanter för näringsliv och
civilsamhället samt att ställa ut förslaget under perioden 15 mars 2022 till den 1 maj
2022 för att möta kraven om samråd innan avfallsplanens antagande.

I samband med remittering och utställning föreslås även kommunstyrelsen bjuda in
berörda nämnder och bolagsstyrelser till en gemensam beredningskonferens den 3
maj för att inhämta synpunkter till den fortsatta beredningen av ärendet.

Efter remittering, utställning och gemensam beredning beslutas förslaget till program
och handlingsplan av kommunfullmäktige.
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Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad den 18 februari 2022
Bilaga 1 Avfallsplan - program för ett cirkulärt Uppsala utan avfall
Bilaga 2 Handlingsplan för avfallsplan
Bilaga 3 Bedömning av betydande miljöpåverkan
Bilaga 4 Protokollsutdrag Uppsala Vatten och Avfall AB:s styrelse
Bilaga 5 Förteckning över remissinstanser

Yrkanden

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar att lägga till HUS - Hyresgästföreningen för Uppsala
studentbostäder, Studentnationernas bostadsstiftelser*, Uppsala universitets
förenade studentkårer, Ultuna studentkår och veterinärmedicinska föreningen som
remissinstanser.
* Dessa är: Stiftelsen Stockholms nations studentbostäder, Stiftelsen, Gästrike-
Hälsinge nations studentbostäder, Stiftelsen norrlandsgårdarna, Stiftelsen
Smålandsgårdarna, Stiftelsen Rackarnäbbet, Stiftelsen Bortom Bullret, Upplands
flygeln, Stiftelsen Västmanlands-Dala nations studentbostäder, Stiftelsen Östgöta
gården.

Erik Pelling (S) yrkar bifall till Hanna Victoria Mörcks (V) förslag.

Beslutsgång

Ordföranden ställer Hanna Victoria Mörcks (V) tilläggsyrkande mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller tilläggsyrkandet.

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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§ 50

Deltagande vid Landsbygdsriksdagen 20–22
maj 2022

KSN-2022-00135

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

att sju representanter från kommunstyrelsens landsbygdsberedning bereds
möjlighet att deltapåLandsbygdsriksdagen i Jönköpingden20–22maj 2022.

Sammanfattning

Den 20–22maj 2022anordnas Landsbygdsriksdagen i Jönköping.
Landsbygdsriksdagen är Riksorganisationen Hela Sverige ska levas största evenemang
och en av Europas största mötesplatser för lokal utveckling och landsbygdsfrågor.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 19 januari 2022

Yrkande

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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§ 51

Uppsikt över den kommunala verksamhet som
bedrivs i bolagsform 2021

KSN-2022-00634

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att den verksamhet som under 2021 bedrivits i Uppsala kommuns samtliga
helägda bolag har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna, samt
2. att ge samtliga ägarombud som instruktion att på den kommande årsstämman, i
respektive helägt bolag, rösta i enlighet med revisorns rekommendation i
revisionsberättelsen.

Sammanfattning

Kommunstyrelsen har uppsiktsplikt över den verksamhet som bedrivs i de kommunala
bolagen och ska årligen ta ställningtill om den verksamhet som bedrivits varit förenlig
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala
befogenheterna.

Kommunstyrelsen ska även lämna instruktion till ägarombuden om hur den ska rösta
på bolagens kommande årsstämmor den 31 mars. Till grund för den instruktionen
ligger den auktoriserade revisorns revisionsberättelse.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad den 1 mars 2021
Bilaga 1, Bolagsstyrningsrapport från de helägda bolagen
Bilaga 2, Uppföljning av ägardirektiv och ägaridé
Bilaga 3, Årsredovisningar för de helägda bolagen
Bilaga 4, Lekmannarevisorernas granskningsrapport för de helägda
dotterbolagen
Bilaga 5, Revisionsberättelse för de helägda dotterbolagen
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Yrkanden

Mohamad Hassan (L) yrkar med instämmande av Stefan Hanna (-) att ge samtliga
ägarombud som instruktion att på kommande årsstämma, i respektive helägt bolag,
rösta i enlighet med revisorns rekommendation i revisionsberättelsen. Ansvarsfrihet
ska även beviljas för UKFAB:s gamla styrelse.

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till utsänt förslag samt avslag på Mohamad Hassans
(L) ändringsyrkande.

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till utsänt förslag.

Beslutsgång

Ordföranden ställer Mohamad Hassans (L) med fleras ändringsyrkande mot avslag och
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Därefter ställer ordföranden utsänt förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Reservat ioner

Mohamad Hassan (L) och Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt
eget yrkande.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) anmäler ett särskilt yttrande:

Det finns omfattande brister i bolagsstyrningen inom Uppsala kommun. Särskilt
allvarligt är det att bolagen indirekt pressas från kommunledningskontoret att
genomföra uppgifter som bolagens styrelser och ledningar inte anser vara rätt.
Ibland har också kommunledningskontoret genom kommunstyrelsen gjort
offentliga utspel, utan ordentlig förankring bland berörda företag, som starkt
påverkar dessa bolagsverksamheter. Ett relevant sådant utspel var det försök till
konceptuell ”skönhetsupphandling” som gjordes kopplad till Gottsunda centrum
och kringliggande bostäder. Ett centrum och bostäder ägt av, och under
förvaltningsansvar, inom Uppsala kommuns fastighetsaktiebolag, UKFAB.

Det är anmärkningsvärt att till exempel inte problemen med styrning av bolag som
tydligt framkom kopplat till UKFAB lyfts i ärendet. Det är viktigt att ta lärdom av den
skarpa kritik som framkommit från flera av de som tidigare ingick i styrelsen för
UKFAB. Med tanke på alla försök till indirekt styrning av UKFAB anser jag att det är
orimligt att inte bevilja UKFABs tidigare styrelse ansvarsfrihet. Jag delar kritiken av
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det medarbetaravtal som tecknades av UKFABs ledning med personalen. Ur
bolagsledningens perspektiv (företagsledning och styrelsen) var det en nödvändig
åtgärd för att hindraett kraftigt manfall av för verksamheten viktig personal. Trots
att ”fallskärmsavtalet” borde ha varit mindre generöst anser jag att det läge
styrelsens försattes av genom kommunledningskontorets ageranden inte motiverar
att avslå ansvarsfrihet. UKFABs styrelses, och företagsledningens, främsta ansvar är
att säkerställa en väl fungerande verksamhet. För att klara av det är det självklart
viktigt att säkra att kritisk personal inte snabbt lämnar i en mycket osäker
personalsituation.
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§ 52

Yttrande över kommunrevisionens granskning
av ägarstyrning och bolagens följsamhet t ill
ägardirektiv

KSN-2021-03483

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1.

Sammanfattning

Kommunrevisionen har överlämnat rapport över en genomförd granskning av
kommunstyrelsens ägarstyrning och bolagens följsamhet till ägardirektiv till
kommunstyrelsen och ett antal kommunägda bolag för yttrande senast den 1 mars
2022. Kommunstyrelsen har medgetts förlängd tid till yttrande till den 9 mars 2022.

Granskningen visar att ägarstyrningen i vissa avseenden har utvecklats positivt sedan
kommunrevisionenstidigare granskning 2018. Granskningen visar även att
kommunens bolagi hög grad efterlever de direktiv som utfärdats av ägaren.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad den 3 februari 2022
Bilaga 1, yttrande från kommunstyrelsen
Bilaga 2, kommunrevisionens granskningsrapport

Yrkande

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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Särskilda yttranden

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:

Stora delar av Uppsala kommuns verksamheter bedrivs idag i bolagsform.
Betydande delar av kommunens tillgångar och skulder finns kopplade till
kommunens bolagsverksamheter. Uppsala kommun måste kraftigt förbättra sin
förmåga till effektiv bolagsstyrning från moderbolaget genom att bland annat
säkerställa tydliga ägardirektiv, minska antalet policys som bolagen tvingas förhålla
sig till samt respektera de ramar som aktiebolagslagen sätter för ett aktiebolags
styrning. Det är ett aktiebolags styrelse och verkställande ledning som är ansvariga
för att leverera i linje med bolagsordning, ägardirektiv och inom lagens ramar. Det
är av stor betydelse att detta efterlevs. Om den verkställande ledningen brister i sin
förmåga är en av styrelsens viktigaste uppgifter att avsätta VD och anställa en ny.
Om styrelsen brister i sin förmåga är det de politiska partiernas ansvar att
säkerställa att bolagsstyrelserna bemannas med kompetenta styrelseledamöter.
Om ordföranden och VDn i USAB inte kraftfullt kan motverka informella försök till
styrning av dotterbolagen är de olämpliga för dessa två mycket viktiga uppdrag.

Utöver ägardirektiv och vissa relevanta styrdokument ska bolagen inte vara
politiskt styrda utan drivas som professionella företag. Om så inte är fallet ska inte
aktiebolagsformen tillämpas utan verksamheten vara i förvaltningsform. Ett av
skälen till att många bolag bildats var av skatteskäl. Dessa skatteskäl, som tidigare
bland annat öppnade för räntesnurror, finns inte längre. Enligt mig ska antalet
bolag inom kommunen begränsas i så stor utsträckning som möjligt och enbart
tillämpas när det är mycket uppenbart att drift inom bolagsform har
förutsättningarna att leverera mycket bättre verksamhetsresultat än inom
förvaltningsform.

Att kommunrevisionen fortsätter att påtala brister i bolagsstyrningen är
oacceptabelt och mycket anmärkningsvärt. Gång efter gång har många brister
påtalats och jag kan inte dra någon annan slutsats än att moderbolaget, USAB,
saknar en styrelse med tillräcklig kompetens för att säkerställa att kommunens
företagsgrupp styrs på ett professionellt sätt. Att vissa bolag inte tydligt binds till de
kommunalrättsliga principerna och inte följer kommunallagens krav på
budgetdisciplin är dåligt.

Med tanke på de viktiga roller kommunens bolag har, och de stora ekonomiska
värden som bolagen förvaltar, måste professionaliseringen av bolagsstyrningen
kraftigt förbättras.

Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Uppsala kommun har valt att bedriva betydande delar av verksamheten i
aktiebolagsform. Därför tycker Centerpartiet och Kristdemokraterna att det är
allvarligt att kommunrevisionens granskning visar fortsatta brister i
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bolagsstyrningen, detta trots att kommunrevisionen och kommunens
lekmannarevisorer genomförde en granskning av bolagsstyrningen under 2015 och
2018. Det är underkänt att kommunen trots flertalet granskningar har
bolagsordningar som är otydliga, flertalet bolag som inte i tillräcklig grad binds till
de kommunalrättsliga principerna, brister i styrdokument som inte säkerställer att
bolagens budgetdokument är förenliga med vad som anges i kommunallagen och
att det alltjämt uppstår situationer där ägaren genom informell styrning ger
motstridiga signaler till dotterbolagen. Centerpartiet och Kristdemokraterna anser
att ägarstyrningsfrågorna bör prioriteras av kommunledningen.
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§ 53

Yttrande angående JO-anmäld
kommunikat ionshändelse

KSN-2022-00345

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

att avge yttrande till Justitieombudsmannen enligt bilaga.

Sammanfattning

Justitieombudsmannen, (JO), har beslutat att i ett särskilt ärende utreda en händelse
där en kommunikatör vid kommunledningskontoret krävt att en rektor som lät sig
intervjuas av media skulle avbryta en pågående intervju.Uppsala kommun har av JO
uppmanats att göra en utredning och yttra sigmed anledning av händelsen.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 24 februari 2022
Bilaga, Utredning och yttrande, med bilaga
Bilaga, Begäran om yttrande från Justitieombudsmannen

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Särskilt yttrande

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande:

Kommunstyrelsens yttrande hade kunnat vara tydligare på att bristfälligt agerande
hos en enskild är ett resultat av strukturella problem i kommunen. Exempelvis bör
kommunen idka tydlig självkritik kring hur konsulttjänster används. Klokt använda
konsulttjänster är när kommunen är i behov expertis som kommunen själv inte
besitter. Oklokt använda konsulttjänster är när kommunen använder
konsulttjänster för löpande verksamhet eller för verksamhet där kommunen
representeras utåt. För detta ansvarar kommunen som organisation, inte enskilda
anställda oavsett om dessa är konsulter eller tillsvidareanställda.
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§ 54

Svar på mot ion om at t avbryta byggplanerna i
kvarteret Södra Kalkstenen och göra
Blodstensskogen t ill naturreservat från Stina
Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)

KSN-2018-3861

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att besvara den del av motionen som avser att byggplanerna i kvarteret Södra
Kalkstenen i Eriksbergavbryts.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 10 december
2018 att byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts, och att skogen
på båda sidor Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens naturreservat.

Kommunfullmäktige behandlade ärendet 14 september 2020 §375 och avslog den del
av motionen som avser att skogen på båda sidor av Blodstensvägen görs till en del av
Stadsskogens naturreservat, och återremitterade den del av motionen som avser att
byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts till kommunstyrelsen för
att det tillkommit ny information och nya beslut av avgörande relevans i ärendet
sedan kommunstyrelsen behandlade frågan.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 december 2021
Bilaga 1, Motion om att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen och
göra Blodstensskogen till naturreservat från Stina Jansson (FI) och Lovisa
Johansson (FI)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 14 september 2020

Yrkanden

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionens första att-sats, men inte till motionen
som helhet.
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Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om att besvara motionen mot att bifalla
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkandemed
motiveringen:

Vikten av naturmiljöer och grönytor för rekreation får inte glömmas bort, i en stad
som hotar att förtätas långt förbi vad kommuninvånarna själva vill ha.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Centerpartiet anser att den planerade förtätningen av Eriksberg är för omfattande.
En tätare stadsmiljö i en stadsdel där det redan går många invånare per
kvadratmeter grönyta gör det än mer angeläget att bevara de parker, grönområden
och rekreationsstråk som finns i området. Centerpartiet ville därför bifalla
motionens förslag att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen.
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§ 55

Svar på mot ion om säkerställande av
kulturens ekonomiska förutsät tningar Lovisa
Johansson (FI) med flera

KSN-2020-02123

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionens första att-sats, samt
2. att avslå motionens andra, tredje och fjärde att-sats.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020

att kulturnämnden instiftar en fond för stöd till kulturlivets olika aktörer under
Coronapandemin,
att beviljande av ansökan om stöd från stödfonden förutsätter att vinst inte
plockas ut ur bolaget under perioden som stödet ges,
att om ett bolag som beviljats stöd ur fonden under innestående
verksamhetsår går med vinst under samma verksamhetsår, så återgår vinsten
till stödfonden, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 7 februari 2022
Bilaga 1, Motion om säkerställande av kulturens ekonomiska förutsättningar
Lovisa Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 27 januari 2022

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar med instämmande av Jonas Segersam (KD) och Kent
Kumpula (SD) avslag till motionen som helhet.
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Beslutsgång

Ordföranden ställer först arbetsutskottets förslagom att besvara att-sats 1mot Fredrik
Ahlstedt (M) med fleras yrkande om att avslå motionen och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag om att avslå att-sats 2 mot bifall
och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för
sitt eget yrkande.

Särskilda yttranden

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Centerpartiet beklagar att den politiska ledningens bristfälliga motionshantering
medfört att denna motion behandlas först sedan den blivit aktuell. Centerpartiet
anser att den lösning som föreslås i motionen för att avhjälpa pandemins effekter
på kultursektorn förefaller onödigt krånglig och tror att den skulle ha givit upphov
till mycket onödig administration och byråkrati. Vi förordar därför att motionen
avslås i sin helhet.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:

Det är av stor betydelse att Uppsala kommun stärks som näringslivskommun för att
föreningslivet ska få ett bättre stöd. Särskilt viktigt är det att vi får fler
exportorienterade företag med huvudkontor i Uppsala. Huvudkontor har stor
positiv effekt på närliggande föreningsliv i olika former. Främst positiva effekter
kopplade till kultur- och idrottsföreningar. I nuläget måste Uppsala kommun
fokusera på kärnverksamheterna skola, vård och omsorg. Det innebär att varje
satsad krona inom kulturen under överskådlig tid behöver ge en kraftigare hävstång
än tidigare.

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande:

Vissa partier som sitter i fullmäktige har sämre praktisk insyn och tillgång till den
kommunala förvaltningen på grund av att de är för små för att själva ta sig in i
kommunstyrelse och krisledning. Det är trist att se att de idéer som dessa partier
lämnar in inte behandlas i de sammanhang som är relevanta.

Varför var denna och många andra motioner inte med i de ärenden gällande
pandemin som var aktuella? Varför behandlades inte denna motion extra snabbt
med hänvisning till pandemin?
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Om motionen hade behandlats tidigare så hade det kunnat leda till ett bifall i stället
för ett besvarande, framför allt av motionens att-sats nr. ett. Den sena hanteringen
är tyvärr till nackdel för demokratin i vår kommun.
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§ 56

Svar på mot ion om bilfria söndagar Lovisa
Johansson (FI) och St ina Jansson (FI)

KSN-2021-01671

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021 att
berörda nämnder får i uppdrag att påbörja arbetet med bilfria söndagar i Uppsalas
innerstad.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 22 februari 2022
Bilaga 1, Motion om bilfria söndagar från Lovisa Johansson (FI) och Stina
Jansson (FI)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 9 februari
2022

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på
motionen.

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Fredrik Ahlstedt (M) med fleras
yrkande om att avslå motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Kent Kumpula (SD) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för sitt eget yrkande.
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Särskilda yttranden

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Somliga är beroende av bilen för att ta sig exempelvis in till stan för att uträtta sina
ärenden. Centerpartiet ställer inte upp på att i praktiken portförbjuda dessa
människor från stan en dag i veckan och anser därför att motionen ska avslås i sin
helhet.

Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande:

Det stämmer att fler initiativ behöver tas för att göra Uppsala innerstad mer
attraktiv för kommuninvånare, turister, kultur och handel. I andra delar av Sverige
och ute i Europa har det införts zonindelningar av centrumnära stadsdelar med
bland annat syftet att delegera bort trafik från innerstaden. Samma lösning i
Uppsala skulle leda till att mer plats skulle kunna beredes för fler som går och cyklar
och mer av kulturutövning på våra gator.

Vår vackra innerstad med ån och promenadstråk har en fantastisk möjlighet för att
än mer bli alla kommuninvånares gemensamma vardagsrum. Det skulle fortsatt gå
att ta sig in till staden med bil, och alla typer av trafikanter skulle samtidigt kunna
transportera sig i vår stad mer effektivt och lättare. De åtgärder som styret har
föreslagit är bra, men kommunen skulle behöva gå längre för att ställa om till en
hållbar stad med en hållbar livsstil som gagnar hälsa, miljö och klimat för en
omställning för framtiden.



Sida 30(42)

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

§ 57

Svar på mot ion om stärkt stödpedagogiskt
arbete från Lars Håkan Andersson (V)

KSN-2021-01674

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktigebesluta

att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lars Håkan Andersson (V) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden att arbeta fram en
handlingsplan för att vidareutbilda all berörd personal mot grunden 2-årig
stöd/socialpedagog, med början i pilotprojekt, och att denna plan arbetas in i
Mål och Budget, samt
att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden,
arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden att i samverkan arbeta för
yrkeshögskoleutbildning till stöd/socialpedagog i kommunens regi.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2022
Bilaga 1, Motion om stärkt stödpedagogiskt arbete från Lars Håkan Andersson
(V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 14 februari 2022
Bilaga 3, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 15 februari 2022

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar med instämmande av Jonas Segersam (KD) avslag på
motionens andra att-sats.

Beslutsgång

Ordföranden ställer först arbetsutskottets förslagom att besvara motionens andra att-
satsmot Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande om att avslå motionens andra att-sats
och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag om att besvara motionen mot
avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Fredrik Ahlstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att motionen i sin helhet ska besvaras.
Eftersom kommunen inte arbetar med att etablera en yrkeshögskoleutbildning till
stöd-/socialpsykologi i kommunens regi anser Centerpartiet emellertid att
motionens andra att-sats ska avslås.
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§ 58

Svar på mot ion om 6 t immars arbetsdag på
försök från Therese Rhann (-)

KSN-2021-03132

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen.

Sammanfattning

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 9 november 2021

att Uppsala kommun på försök ska genomföra 6 timmars arbetsdag på en
förskola, ett LSS-boende och ett äldreboende,
att kommunfullmäktige ger till förvaltningen i uppdrag att utreda vilka
arbetsplatser som ska omfattas av försöket med 6 timmars arbetsdag, samt
att försöket ska utvärderas efter två år

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 19 januari 2022
Bilaga, Motion om 6 timmars arbetsdag på försök från Therese Rhann (-)

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Fredrik Ahlstedt (M) och Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på motionen.

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om att avslå motionen mot Tobias
Smedbergs (V) yrkande om att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen
bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet med
motiveringen:
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Vi har redan tidigare under mandatperioden motionerat om att kommunen bör
införa sex timmars arbetsdag på försök inom ett flertal verksamheter. Inom
socialtjänsten, förskolan, och äldreomsorgen. Vi vill införa sex timmars arbetsdag
med bibehållen lön bland annat för att det förbättrar livskvalitén hos arbetarna.
Kommunen skulle dessutom bli en mer attraktiv arbetsgivare som kan locka
kvalificerad personal, och de som tar del av verksamheterna skulle också dra nytta
av den alltmer välmående personalen. Det finns sammanfattningsvis flera fördelar
med sex timmars arbetsdag som vi ser väldigt positivt på.Vår övertygelse av detta
stärks av positiva resultat från de kommuner och regioner där försök med sex
timmars arbetsdag har genomförts efter initiativ av Vänsterpartiet.

Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget yrkande om bifall till motionen.

Särskilda yttranden

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:

Att antalet arbetstimmar som definieras som heltid i framtiden kommer att minska
är jag helt säker på. I nuläget är det dock helt nödvändigt att fler arbetar fler av livets
år och att självförsörjningsgraden bland den vuxna befolkningen ökar. Om antalet
arbetade timmar minskar och självförsörjningsgraden försämras kan inte Sverige
upprätthålla ett generellt högt välstånd. I takt med att artificiell intelligens bidrar till
att rationalisera bort många arbetsuppgifter, och skattesystemet blir anpassat till
en allt mer automatiserad värld, kan arbetstiderna minskas utan kraftigt negativa
effekter på det generella välståndet. Nu är inte tid för förkortade arbetsdagar och ur
ett planerings- och effektivitetsperspektiv är det bättre med ytterligare en fri
veckodag än sex timmars arbetsdag.

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande:

Att införa en sextimmars arbetsdag på försök skulle inte vara lyckat, det finns inga
"gratispengar". Det arbete som inte blir genomfört pga de förkortade
arbetsdagarna skulledels innebära att arbetstagaren får mindre lön men också att
arbetsgivaren får nyanställa på ett underligt sätt för att täcka upp för
produktionsbortfallet. Avslag är det enda vettiga för en motion som är såhärpass
oigenomtänkt.

Ajournering

Ordföranden ajournerar sammanträde kl. 12.00-13.00.
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§ 59

Inriktning avseende Uppsala kommuns
agerande med anledning av kriget i Ukraina

KSN-2022-00704

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att uppdra åt kommunledningskontoret att vidta nödvändiga åtgärder för att på
kort sikt stärka kommunens robusthet, resiliens och redundans mot allvarliga
störningar inom relevanta områden,

a. att hemställa till övriga nämnder och bolagsstyrelser att i dialog med
kommunledningskontoret göra detsamma,

2. att särskilt uppdra åt kommunledningskontoret att säkerställa att Uppsala kommun
ska ha ett lager av frystorkad mat motsvarande en veckas förbrukning inom
kommunens verksamheter och för brukare i extern regi,

3. att uppdra åt kommunledningskontoret att i samverkan med övriga förvaltningar
och bolag vidta nödvändiga förberedelser för att kommunen ska ta en aktiv roll i
Sveriges mottagande av ukrainska flyktingar,

4. att uppdra till kommunledningskontoret att i samverkan med övriga förvaltningar
och bolag se över vilka affärsmässigarelationer Uppsala kommun har till aktörer i
Ryssland och Belarus, om möjligt avsluta dem och ej inleda nya,

5. att uppdra till kommunledningskontoret att i samverkan med övriga förvaltningar
och bolag se över Uppsala kommuns utbyten, samarbeten och engagemang vilka kan
härledas till rysk eller belarusisk statsfinansiering, samt ej inleda nya,

6. att uppdra till kommunledningskontoret att se över vilka hjälpinsatser kommunen
kan –inom ramen för det kommunala uppdraget –göra för att stödja Ukraina,

7. att uppdra till kommunledningskontoret att i samverkan med förvaltningar och
bolag initiera dialog med civilsamhället avseende hur samverkan kan stärkas för
Uppsalas beredskap i mottagande av ukrainska flyktingar samt samordnade
hjälpinsatser för att stödjaUkraina,

8. att uppdra till kommunledningskontoret att förbereda för att med kort varsel kunna
avropa frivilliga resursgrupper (FRG) om behov uppstår, samt
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9. att uppdra till kommunledningskontoret att ordna ytterligare utbildnings- och
övningstillfällen i kris, beredskap och totalförsvar för kommunstyrelsen utifrån
rådande och nya omständigheter, samt

10. att uppmana samtliga nämnder att höja beredskap och genomföra övningar i syfte
att de verksamheter de ansvarar för ska stå väl rustade att arbeta analogt i händelse av
att digitala funktioner slås ut.

Sammanfattning

Uppsala kommun bevakar noga utvecklingen och följer ansvariga myndigheters
anvisningar och rekommendationer gällande konsekvenser av den ryska invasionen av
Ukraina. Kommunstyrelsen föreslåsuppdra till kommunledningskontoret att se över
eventuella nödvändiga åtgärder med mera utifrån situationens utveckling.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 7 mars 2022

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar att kommunstyrelsen uppmanar samtliga nämnder att höja
beredskap och genomföra övningar i syfte att de verksamheter de ansvarar för ska stå
väl rustade att arbeta analogt i händelse av att digitala funktioner slås ut.

Erik Pelling (S) yrkar bifall till Tobias Smedbergs (V) yrkande.

Kent Kumpula (SD) yrkar att följande att-satser läggs till: (1) att inventera och se över
kommunens kapacitet kring hur många flyktingar från Ukraina Uppsala har kapacitet
att ta emot, samt (2) att stryka slutet på sista meningen kring ekonomiska
konsekvenser angående frystorkad mat ”…eller då det blir inkurant (för gammalt för
att användas.)”

Erik Pelling (S) yrkar avslag på Kent Kumpulas (SD) yrkanden.

Jonas Segersam (KD) och Stefan Hanna (-) yrkar bifall till liggande förslag.

Fredrik Ahlstedt (M) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till liggande förslag samt
Tobias Smedbergs (V) yrkande.

Beslutsgång

Ordföranden ställer först Tobias Smedbergs (V) tilläggsyrkande mot avslag och finner
att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordföranden ställer därefter Kent Kumpulas (SD) första tilläggsyrkande mot avslag och
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.
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Ordföranden ställer sedan Kent Kumpulas (SD) andra tilläggsyrkande mot avslag och
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Slutligen ställer ordföranden liggande förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Särskilda yttranden

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:

Det är mycket viktigt att Uppsala kommun kraftigt förbättrar sin
civilförsvarsförmåga samtidigt som vi skapar hög beredskap för att bidra att stödja
stora mängder flyktingar från Ukraina. Vad avser försvarsförmågan tycker jag att
ärendet innebär en mycket bra uppgradering av vår civilförsvarsförmåga. det är
viktigt att kommunen omgående inventerar befintliga användbara skyddsrum.

Som en del av beredskapsarbetet för att stötta en mer eller mindre stor mängd
flyktingar från Ukraina till Uppsala anser jag att kommunens samtliga verksamheter
skyndsamt måste genomföra scenarioplanering där olika volymantaganden ligger
till grund för planarbetet. Det kan tyckas vara självklart men är viktigt att påpeka då
volymerna mer eller mindre kraftigt kommer att ha stora konsekvenser för hur
begränsade resurser ska användas så effektivt som möjligt.

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande:

Det är märkligt att ingen annan än Sverigedemokraterna var intresserad av att
inventera och få fram ett volymmål, en siffra på hur många krigsflyktingar från
Ukraina Uppsala kan ta emot. Vidare är det anmärkningsvärt att inget parti heller
var intresserad av att få bort en skrivelse som lämnar en öppning för att kommunen
sitter på sitt krislager av frystorkad mat tills maten blir otjänlig och måste kastas.
Givetvis borde man ha ändrat på skrivelsen och helt tagit bort alternativet att maten
blir för gammal och måste kastas, det enda vettiga är att man konsumerar maten
innan den blir otjänlig.
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§ 60

Fyllnadsval

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. att entlediga Sarah Kullgren (KD) från uppdraget som vice ordförande i
Jämställdhetsrådet,

2. att entlediga Jonas Segersam (KD) från uppdraget som vice ordförande i
Upphandlingsrådet,

3. att entlediga Tommy Öhlund (SD) från uppdraget som ledamot i
Upphandlingsrådet,

4. att utse Evelina Solem (KD) till vice ordförande i Jämställdhetsrådet,

5. att utse Samuel Hansson (KD) till vice ordförande i Upphandlingsrådet,

6. att bordlägga valet av ledamot i Upphandlingsrådet, samt

7. att utse Camilla Westerborn (L) till ledamot i Funktionsrättsrådet.
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§ 61

Delegat ionsbeslut för perioden 2 februari t ill
och med 2 mars 2022

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 2 februari till och med 2
mars 2022 till protokollet.
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§ 62

Anmälningsärenden

Anmälningsärenden utgår.
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§ 63

Informationsärenden

Gestaltningsprogram del 2: Detaljplan Spårväg (delsträcka A-C)

Alva Herdevall, projektledare för Uppsala spårvägs detaljplaner, och Johan Elfström,
planarkitekt, informerar.

Uppföljning trygghetsarbete

Anders Fridborg, säkerhetschef, Johanna Thorpe, utvecklingsledare, Jenny Viström,
utvecklingsledare, Sofia Westring, enhetschef, Norea Forsman Olsson,
utvecklingsledare, informerar.
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§ 64

Utvärdering av handlingsplan för ökad
trygghet i Gränby och Kvarngärdet 2020–2021

KSN-2020-00683

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

att bordlägga ärendet.

Sammanfattning

Kommunstyrelsen beslutade 11 mars 2020 § 44 att anta Handlingsplan för ökad
trygghet i Gränby och Kvarngärdet. Kommunledningskontoret fick samtidigt i uppdrag
att leda och samordna arbetet i samråd med förvaltningar, bolag och externa parter
samt att ta fram en samordningsstruktur för utveckling av områdets trygghet. Ett
beslut om att förlänga handlingsplanen till att gälla för år 2020–2022 togs av
Kommunstyrelsen den 24 november 2021§ 326.

Utvärderingen i föreliggande ärendeinnehåller såväl uppföljning av effektmål som av
aktiviteter och svarar mot både kommunstyrelsens och kommunledningskontorets
uppföljningsansvar, enligt handlingsplanen.

Ett samordnat utvecklingsarbete har inletts genom insatser och aktiviteter från ett
flertal aktörer utifrån satta målsättningar och det finns behov av ett fortsatt arbete med
att skapa en långsiktig samordnings-och samverkansstruktur för att fortsätta utveckla
området för att öka trygghet, trivsam närmiljö och goda uppväxtförhållanden för barn
och unga.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad den 2 februari 2022
Bilaga 1, rapport Utvärdering av Handlingsplan för ökad trygghet i Gränby och
Kvarngärdet 2020–2021

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar att ärendet bordläggs.
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Beslutsgång

Ordföranden ställer Tobias Smedbergs (V) yrkande om bordläggning mot att avgöra
ärendet idag och finner att kommunstyrelsen bordlägger ärendet.


	Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 9 mars 2022
	Plats och tid
	Paragrafer
	Justeringsdag
	Underskrifter

	Närvarande
	Beslutande
	Ej tjänstgörande ersättare
	Övriga närvarande


	§ 43
	Val av justerare samt justeringsdag
	Beslut

	§ 44
	Fastställande av föredragningslista
	Beslut

	§ 45
	Uppföljning av budget för
	exploateringsprojekt per november 2021
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilt yttrande

	§ 46
	Arrendeavtal för byggetablering inom Rosendal med Akademiska hus AB
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång

	§ 47
	Projektdirektiv Uppsala Business Park
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer

	§ 48
	Återrapportering statsbidrag från Socialstyrelsen 2021
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång

	§ 49
	Remisshantering av förslag till avfallsplan
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång

	§ 50
	Deltagande vid Landsbygdsriksdagen 20–22 maj 2022
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkande
	Beslutsgång

	§ 51
	Uppsikt över den kommunala verksamhet som bedrivs i bolagsform 2021
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilt yttrande

	§ 52
	Yttrande över kommunrevisionens granskning av ägarstyrning och bolagens följsamhet till ägardirektiv
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkande
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 53
	Yttrande angående JO-anmäld kommunikationshändelse
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslutsgång
	Särskilt yttrande

	§ 54
	Svar på motion om att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen och göra Blodstensskogen till naturreservat från Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilt yttrande

	§ 55
	Svar på motion om säkerställande av kulturens ekonomiska förutsättningar Lovisa Johansson (FI) med flera
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda yttranden

	Det är av stor betydelse att Uppsala kommun stärks som näringslivskommun för att föreningslivet ska få ett bättre stöd. Särskilt viktigt är det att vi får fler exportorienterade företag med huvudkontor i Uppsala. Huvudkontor har stor positiv effekt på...
	§ 56
	Svar på motion om bilfria söndagar Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Särskilda yttranden

	§ 57
	Svar på motion om stärkt stödpedagogiskt arbete från Lars Håkan Andersson (V)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservation
	Särskilt yttrande

	§ 58
	Svar på motion om 6 timmars arbetsdag på försök från Therese Rhann (-)
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservation
	Särskilda yttranden

	Att antalet arbetstimmar som definieras som heltid i framtiden kommer att minska är jag helt säker på. I nuläget är det dock helt nödvändigt att fler arbetar fler av livets år och att självförsörjningsgraden bland den vuxna befolkningen ökar. Om antal...
	Ajournering

	§ 59
	Inriktning avseende Uppsala kommuns agerande med anledning av kriget i Ukraina
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Särskilda yttranden

	§ 60
	Fyllnadsval
	Beslut

	§ 61
	Delegationsbeslut för perioden 2 februari till och med 2 mars 2022
	Beslut

	§ 62
	Anmälningsärenden
	§ 63
	Informationsärenden
	§ 64
	Utvärdering av handlingsplan för ökad trygghet i Gränby och Kvarngärdet 2020–2021
	Beslut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkande
	Beslutsgång


